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Abstract  

The physics of conduction by hopping in superconductivity is not     

yet well established. This work is concerned with trying to throw light on 

conduction by hopping in superconductivity. It uses Schrödinger equation      

for energy wave function which time and spatial dependent or spatial 

dependent only. It is found that the wave function is highly localized in 

most cases which means that electrons conduct through hopping to 

adjacent atoms only. One solution shows the possibility to electron 

travelling which agrees with Cooper model. The critical temperature is 

shown to depend on binding energy. Plasma equation is also used to find 

new Schrödinger temperature dependent equation. The solution of these 

equations are based on free particle solution beside quantum expression 

for resistance. This expression for resistance splits into real and 

imaginary or positive and negative one. The real positive 

superconductivity resistance, which represents super resistance vanishes 

beyond a certain critical temperature, which requires large binding energy 

and hopping mechanism. This work can be extended to use a new 

quantum model applications in nano particles, thermodynamics properties 

and the super fluidity behavior. 

 

 

 

 

 



v 
 

 مستخلص

حٓذف ْزِ انذساست  .دراسة التوصيل بالقفزمن الدراسات الغير ناضجةتعتبر 

حسخخذو ببنقفضعبش انًٕاد فبئقت انخٕصيم. إني حسهيط انضٕء عهي كيفيت انخٕصيم 

انضيبٌ  انًعخًذة عهي  انطبقت فشاغ  ًٕجبث نانذساست يعبدلاث )ششٔدَجش( 

في أغهب  حخًٕضعانًٕجبث  أٌ ج انذساست إنيأٔ انًكبٌ فقط.حٕصه ٔانًكبٌ

 نهزساث انًجبٔسة فقط.يكٌٕ ببنقفض حٕصيم الانكخشَٔبث   أٌانحبلاث يًب يعُي 

,حيث ًَٕرج كٕبشيع  ْٔزا يخسقانحهٕل إيكبَيت اَخقبل الانكخشَٔبث  أحذ حظٓش

بلاصيب أيضب اناسخخذيج يعبدلاث .طبقت انشبط عهي  دسجت انحشاسة انحشجت  عخًذح

 حعخًذحيث سجت انحشاسة.دعهي  جذيذة حعخًذ نهحصٕل عهي يعبدنت )ششٔدَجش(

بجبَب انخعبيش انكًي نهًقبٔيت.ْٔزا  حم انجسيًبث انحشةحهٕل ْزِ انًعبدنت عهي 

حيث يُعذو انجضء   ٔسبنب يٕجبأٔ  حخيهئ حقيقييُقسى إني  نهًقبٔيت  انخعبيش

انحشجت الاقم يٍ  انحشاسة  بثدسجٔانًٕجب انًًثم نهًقبٔيت انفبئقت عُذ انحقيقي 

ببسخخذاو  خذيًكٍ أٌ يً انعًم.ْزا عبنيت ٔحٕصيم ببنيت انقفضسبط طبقت خطهب ي ْزأ

 حبنتانحشاسيت ٔ  يتخصبئص انذيُبييكنٔاحطبيقبث ًَبرج انكى في جضيئبث انُبَٕ, 

 . انفبئقتانًيٕعّ 
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